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Voorwoord 
 
7 jaar na onze laatste nieuwsbrief (de laatste nieuwsbrief hebt u in 2011 van ons ontvangen) 
hebben wij gemeend deze gewoonte toch weer nieuw leven in te blazen. 
 
Wij publiceren sinds die tijd al onze wetenswaardigheden op onze website:  
https://bronckhorst.pvda.nl/, maar zijn ons ervan bewust dat niet iedereen deze website 
regelmatig bezoekt. Wij hebben daarom de intentie om eenmaal per jaar via een nieuwsbrief 
alle verwikkelingen van het afgelopen jaar de revue te laten passeren. Zo blijft u toch 
enigszins op de hoogte van de lokale activiteiten van onze mooie partij.  
 
De afgelopen jaren hebben we het als partij niet eenvoudig gehad. In de landelijke politiek zijn 
wij zwaar afgerekend op onze deelname aan de regering met de VVD. Gelukkig zijn we niet 
wrokkig in een hoekje gaan zitten, maar juist met hernieuwd enthousiasme aan de slag gegaan 
als oppositiepartij. Wij zijn er ook van overtuigd dat als je trouw aan je beginselen vasthoudt, 
dit uiteindelijk weer gewaardeerd zal worden en (uiteindelijk) zal resulteren in een groter 
zetelaantal. 
 

 
 

 

 
Bestuur                                 

 
In de zomer van 2017 begonnen we met een enthousiaste groep actieve leden aan de campagne 
voor de gemeenteraadsverkiezingen. 
Een prachtig verkiezingsprogramma was gezamenlijk gemaakt en er stonden zo’n 20 tot 25 
leden klaar om campagne te voeren voor de gemeenteraadsverkiezingen van 21 maart 
jongsleden 2018.  
 

https://bronckhorst.pvda.nl/
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De uitslag van de gemeenteraadsverkiezingen was absoluut niet in overeenstemming met ons 
enthousiasme! Nadat er uitgebreid is stilgestaan bij de teleurstelling en het verlies, is de 
tweepersoonsfractie begonnen aan haar oppositieperiode. Gelukkig wordt de fractie bijgestaan 
door vier actieve commissieleden, zodat het werk verdeeld kan worden.  
 
Op 28 mei is er een nieuw bestuur geïnstalleerd. Er waren twee opvolgers voor de voorzitter 
(van Derk Jan Bovenmarsch naar Annelies Lichtenberg) en de secretaris (van Jan van der Gaast 
naar Gabriëlle Parel). Gelukkig wil Henny Smeitink zijn rol als penningmeester blijven 
uitvoeren. Veel dank gaat uit naar Derk Jan en Jan die vele jaren actief zijn geweest voor onze 
partij. 
 
Begin juli zijn de fractie en commissieleden bijeen geweest om een gezamenlijk werkplan te 
maken. Na een mooie morgen met goede discussies zijn de taken tussen bestuur, fractie en 
actieve leden verdeeld. Er is voldoende te doen op het gebied van armoedebestrijding, werk 
voor iedereen én goede zorg.  
 
Tijdens de ledenvergadering van 7 november hebben we het jaarplan en de begroting voor 
2019 vastgesteld. We hebben ook uitgebreid informatie verkregen en gediscussieerd over het 
WRR-rapport over gezondheidsverschillen. Aan het eind van de avond leverde dit diverse 
concrete tips voor onze fractie op. 
 
Mede namens Gabriëlle Parel en Henny Smeitink dank ik alle leden die zich voor onze partij 
hebben ingezet en wens ik een ieder fijne feestdagen en geluk en gezondheid voor 2019. 
 
Annelies Lichtenberg 
Voorzitter 
 

                                                                                                                                                       
 

 

Gemeenteraadsfractie en commissieleden         
 
Na het zomerreces …..en daar ga je dan, met nog maar twee raadsleden en geen wethouder 
meer…. 
 
Het was even wennen, maar we hebben ons ritme gevonden. We hebben een fijn team met vier 
commissieleden en een ondersteuner. Vaak zijn onze vergaderingen ook gewoon leuk. 
Er is een nieuw coalitieakkoord.  De daarin genoemde thema’s vinden we prima gekozen. 
Maar met de uitwerking kunnen we niet zoveel. Ook nu we de plannen vertaald zien in de 
begroting staat het vol met voornemens en onderzoeken. 
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Eén ding is wel duidelijk, het vorige college heeft een goede financiële positie nagelaten, maar 
daar gaat geen kwartje van naar zaken als zorg, sociale teams, jeugdzorg, armoedebeleid of 
verenigingen. 
Het college kiest duidelijk voor de rode loper voor bedrijven. Hoe het proces rond de Vitale 
Kernen verder gaat, is ons volkomen onduidelijk. Ook de invoering van de omgevingsvisie gaat 
gepaard met veel geld voor extra ambtenaren en ICT.  
 
Wel goed vinden we de extra aandacht voor biodiversiteit, het klimaat en handhaving. 
Voor de bibliotheken is nog geen duidelijkheid. De inflatiecorrectie op de tarieven voor de 
onroerend zaak belasting gaat gewoon door en woningsplitsing is nog niet aan de orde.  
Voor de afvaltarieven en het inzamelen van afval is nog geen oplossing in zicht.  
We hebben afgesproken dat we gaan niet zuur lopen doen. Goede voorstellen beoordelen we 
positief. Maar er zijn er nog weinig voorbij gekomen. 
 
Op diverse terreinen hebben we schriftelijke vragen gesteld. Op initiatief van José Teunissen 
hebben we een motie ingediend en ja, Bronckhorst is nu ook een kinderpardongemeente. 
Alleen GBB en de VVD stemden tegen. 
 
We hebben door het aanvragen van een interpellatiedebat een goede discussie in de raad 
gevoerd over een uitbreiding van een geitenfokkerij. We hebben geprobeerd de verruiming van 
de evenementen bij camping de Betteld naar 12 weken per jaar tegen te houden.  
Bij de behandeling van de eerste begrotingswijziging in december hebben we moties en 
amendementen gemaakt en ingediend over o.a. extra geld voor het sociaal domein, aandacht 
voor de betaalbaarheid van allerlei energiemaatregelen, aandacht voor sport en cultuur, 
minimabeleid, dementievriendelijke gemeente. We hebben samen met D’66 een motie 
ingediend over de toegankelijkheid van onze gemeente voor mensen met een beperking (VN 
verdrag). Ook samen met CDA zijn moties en amendementen ingediend over o.a 
duurzaamheidslening aanwenden voor asbestsanering en minder geld voor het invoeren van de 
omgevingswet. Antoon Peppelman heeft namens ons een stemverklaring afgelegd bij onze 
tegenstem. Belangrijk voor ons, minima en de zorg voor mensen, krijgt er helemaal niets bij. 
Wel mooie woorden. 
 
Via Facebook, Twitter, onze site en Contact laten we zien waar we mee bezig zijn. 
 
We proberen zoveel mogelijk aanwezig te zijn op diverse bijeenkomsten zoals over de 
Wildenborchseweg en buurthuis in de Keijenborg. We willen zeker ook de wijk weer in. 
Op 15 december doen we een klus voor de Stichting Present in Zelhem.  
 
Voor vragen: mail of bel gerust! Fijne feestdagen en schuif eens aan bij een fractieoverleg. 
 
Johanna Bergervoet 
Raadslid en secretaris van de fractie 
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Leve de consensuspolitiek !! 
 
Marianne Thieme liet zo ongeveer 1 jaar geleden in het AD weten dat ze helemaal niets moest 
hebben van “compromisme”. Daarbij noemde ze onze partij als voorbeeld met hoe ver je kon 
vallen als “consensuspartij”. “Dan heb je dus helemaal niets bereikt” voegde ze er nog aan 
toe, dan was ze maar liever “een luis in de pels”. 
 
Juist die laatste zin prikkelde om 2 redenen. Ons “niets bereiken” werd afgemeten aan het feit 
dat wij bij de laatste 2e Kamerverkiezingen door onze regeringsdeelname (lees: compromisme) 
27 zetels kwijt waren geraakt en zij “door een luis in de pels te zijn”  er 3 hadden gewonnen. 
Dat wij (samen met de VVD) het land uit de economische malaise hebben genavigeerd (in 
samenwerking met die andere “vermaledijde consensuspartijen”) deed klaarblijkelijk niet ter 
zake. 
 
Daarnaast de opmerking dan maar liever “een luis in de pels” te zijn. Het Nederlands 
Spreekwoordenboek geeft aan dat “luis in de pels” betekent dat je “iemand voortdurend in de 
weg wil lopen, iemand last bezorgen”.  Als dat het bestaan van een partij moet rechtvaardigen 
dan moet het ergste voor onze parlementaire democratie worden gevreesd, vooral ook omdat 
er momenteel  wellicht meer luizen zijn dan de pels aankan. 
 
Daarom een lans gebroken voor het “compromisme”.  Het getuigde in 2012 van lef en durf om 
samen met je politieke tegenpool een regering te vormen, wetende dat dit waarschijnlijk op 
de korte en middellange termijn een desastreuze invloed zou hebben op de eerstvolgende 
verkiezing(en). 
 
Die desastreuze invloed is gelegen in het feit dat de gemiddelde burger niet weet wat 
democratie betekent. De VVD had 41 zetels behaald, de PvdA 38. Een simpele rekensom houdt 
dan in dat je ongeveer 38/79 = 48% van je verkiezingsprogramma gaat realiseren. 
Er zal dan water bij de wijn gedaan moeten worden en dat krijg je niet tussen de oren van de 
“gemiddelde” kiezer en klaarblijkelijk ook niet van de “luis”partijen die niet wensen af te 
wijken van het partijprogramma en zich daarom beperken tot het “in de weg lopen”.   
Door onze parlementaire democratie en rol die de “consensuspartijen” daarin gespeeld hebben 
is onze economie als een mammoettanker die dan weer iets naar links, dan weer iets naar 
rechts wordt bijgestuurd, maar wel een solide koers vaart. 
 
Dat blijkt weer uit de vele onderzoeken die worden gedaan naar de economische staat en het 
sociale welbevinden van ons land. Bij dergelijke onderzoeken staan wij (tesamen met de 
Scandinavische landen) altijd fier bovenaan. 
 
Wees daarom trots op onze partij, al weten ze niet alles te realiseren en maken ze (in dan 
weer jouw en dan weer mijn ogen) niet altijd de goede keuzes. Als het erom gaat kiezen ze 
voor het lands- en niet het eigenbelang. Dat u dit waardeert blijkt uit het feit dat u simpelweg 
nog lid van onze (enigszins gedecimeerde) partij bent. Bedankt daarvoor. 
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Tenslotte 
 
Laten we positief het nieuwe jaar ingaan !! We doen het in Nederland nog niet zo slecht. 
Recente cijfers van het CPB laten zien dat 2/3 van de bevolking vertrouwen heeft in de politie, 
rechters en het leger. Dit blijkt ook uit het feit dat de “gele hesjes” hier vooralsnog geen voet 
aan de grond krijgen.  
 
Is er dus reden om zelfgenoegzaam achterover te gaan zitten ……, geenszins !!  
Er zijn nog vele landgenoten aan wie het economische herstel volledig voorbijgaat, elke dag 
letterlijk hun centen moeten tellen (voor zover aanwezig) en daardoor niet goed kunnen 
participeren in onze samenleving. 
 
Het is onze taak als brede sociale partij om deze mensen bij onze samenleving te betrekken en 
hun economische en sociale omstandigheden te verbeteren. Daar gaan wij in het komende jaar 
wederom ons best voor doen.  
 
Tijdens onze ledenvergaderingen houden wij u graag op de hoogte van onze inspanningen en 
wij hopen dan ook dat u volgend jaar onze ledenvergaderingen komt bezoeken.  
 
Rest ons niets anders dan u goede feestdagen te wensen en alle goeds voor 2019 !! 
 
PvdA Bronckhorst 
 

 
  

 

 
Ledenvergadering 
De ledenvergadering staat gepland op 17 april 2019.  Meer informatie volgt. 
www.bronckhorst.pvda.nl 
 

Bestuur PvdA Bronckhorst  Voorzitter Annelies Lichtenberg Penningmeester Hennie 
Smeitink  Secretaris Gabriëlle Parel (gabrielleparelbronckhorst@gmail.com) 
 
Fractie Antoon Peppelman, Johanna Bergervoet (b.bergervoet@kickmail.nl) 
Commissieleden Luuk Preijde, Jan van der Gaast, José Teunissen, Peter Hoogland 
Fractieondersteuner Tommie Bauling    
 
Ombudsteam 06-52662996 ombudsteam@pvdabronckhorst.nl 

http://www.bronckhorst.pvda.nl/
mailto:nelis@society-genomics.nl
mailto:h.smeitink@kpnplanet.nl
mailto:h.smeitink@kpnplanet.nl
mailto:gabrielleparelbronckhorst@gmail.com
mailto:j.bergervoet@bronckhorst.nl
mailto:b.bergervoet@kickmail.nl
mailto:dierssen@hetnet.nl
mailto:jvandergaast@hetnet.nl
mailto:frelo@hetnet.nl
mailto:marijkemelsert@gmail.com
mailto:marijkemelsert@gmail.com
mailto:ombudsteam@pvdabrockhorst.nl

